
Kronika městské části
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6.3 Klub seniorů . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30
6.4 Divadelní soubor J. K. Tyla . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 31
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Kapitola 1

Významné události

Rok 2008 probíhal v celé republice ve znamení osmiček. Letopočty končící osmičkou hrají v životě
našeho národa i státu významnou roli.

1.1 Odhalení pamětní desky

V roce 2008 u příležitosti stoletého výročí úmrtí Antonína Tillhona, čestného občana Slatiny a nejdéle
sloužícího učitele ve Slatině, byla nákladem členů Slatinského historického klubu odhalena pamětní
deska. Deska je umístěna na budově Základní školy Přemyslovo náměsti 1, ve které od jejího posta-
vení v roce 1903 až do odchodu do důchodu působil jako nadučitel, v dnešní terminologii bychom
řekli ředitel školy.

Antonín Tillhon se narodil 1. 11. 1845 ve Slatině v rodině ševce. Po vyjití slatinské jednotřídní
školy navštěvoval učitelský ústav v Brně, který ukončil v roce 1863. Po krátkém učitelském působení
v Dambořicích a Nové Vsi u Uherského Hradiště začal učit ve Slatině v roce 1867. Nejprve učil v
jednotřídní škole, kde se nyní nachází tzv. Stará radnice na Přemyslově náměstí číslo 18. Když počet
žáků z původních 76 se postupně zvýšil až ke 180 dětí, obec postavila v roce 1884 novou školu na
Budínské ulici s dvěma byty pro učitele, dnes je zde restaurace Country House. Antonín Tillhon byl
29. září 1884 „za svoji 17letou dokonalou školní práci ve všech směrech, což dokázaly i pochvaly od
vizit úřadů,“ jmenován správcem čili nadučitelem v této škole.

A. Tillhon se hned po příchodu do Slatiny zapojil do veřejné čiinosti jako zapisovatel obecního
výboru, o žactvo se pečlivě staral, a to jak o výuku, tak i o výchovu. V roce 1893 z jeho podnětu
byl založen Sbor dobrovolných hasičů ve Slatině, inicioval zřízení ovocné školky i zájem o včelaření.
Získával si stále větší vážnost v obci. V roce 1898 obdržel u příležitosti 50letého panování císaře
Františka Josefa I. státní vyznamenání. V roce 1900 provedl sčítání lidu ve Slatině. Slatina měla
tehdy 169 domů a 1253 obyvatel.

Počet dětí stále vzrůstal a v roce 1903 byla postavena na Přemyslově náměstí l nová, už trojtřídní,
škola. A. Tillhon do ní přešel opět jako správce. Školu navštěvovalo tehdy 243 žáků, na jednoho
učitele připadl cca dnes už nepředstavitelný počet - 80 žáků.

V roce 1907 si postavil na nynější Tilhonově ulici č. 14 nový domek. V roce 1908 požádal o
souhlas s odchodem do důchodu. Jako učitel působil 45 let, z toho ve Slatině 41 roků. Slavnostní roz-
loučení se konalo 14. července 1908 odpoledne po skončení vyučování za účasti všech žáků, učitelů,
faráře, představenstva obce, místní školní rady, zástupců hasičského sboru a mnoha občanů. Roční
důchod mu byl vyměřen ve výši 98% jeho platu, tj. 3 185 K. Byly mu uděleny diplomy čestného
občanství ve Slatině a čestného členství slatinského hasičského sboru.

Dlouho si však důchodu neužil. O prázdninách se přestěhoval do nového domu a už v prosinci
byl náhle stižen mrtvicí. Konal se velmi slavný pohřeb a Antonín Tillhon byl pohřben na slatinském
hřbitově. Dle pamětníků byl hrob opatřen honosným náhrobkem a ohraničen kovovým plůtkem. Ná-
hrobek se údajně podobal náhrobku rodiny Božkovy, který je v pravém rohu na konci tzv. starého
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Vystoupení dětí při odhalení pamětní desky

hřbitova. Když se ve 30. letech rozšiřoval hřbitov, tak na místě Tillhonova hrobu byl zřízen průchod
ze staré části hřbitova do nové části a hrob byl zrušen. Co se stalo a náhrobkem, se již nepodařilo
zjistit. Místo náhrobku bude tuto významnou osobnost Slatiny připomínat pamětní deska na budově
Základní školy Přemyslovo náměstí l, a to na stěně z ulice Kikerleho (František Kikerle byl slatinský
rodák a od roku 1936 byl školníkem na této škole. Jako bývalý ruský legionář a komunista se musel
v roce 1939 této funkce vzdát a později byl za svou odbojovou činnost proti německým okupantům
uvězněn a v roce 1942 popraven.)

1.2 Ludvík Čambala

Příslušník československé zahraniční armády ve Francii a Velké Británii pan Ludvík Čambala se 6.
října 2008 dožil 85 let. U příležitosti jeho narozenin proběhl v hlavním sále Moravského zemského
muzea v Brně slavnostní křest jeho knihy vzpomínek „Moje druhá světová válka“, kterou do tisku
připravili PhDr. Jan Břečka a PhDr. Jiří Mikulka. Pan Čambala pochází ze Skalice, dříve Uherské.
Když mu bylo 16,5 roku, rozhodl se utéct ze Skalice a strastiplnou, složitou cestou přes Slovensko,
Mad’arsko, Makedonii, Turecko, Sýrii, Libanon a Alžír se dostal do Francie jako voják Cizinecké
legie. Po porážce Francie se dostal do Velké Británie. Zde až do roku 1943 procházel výcvikem
mimo jiné jako radiotelegrafista, parašutista a tankista až do září 1944, kdy se vylodili ve Francii.
Byl přímým účastníkem bojů u Dunkerque a bojoval až do konce války v roce 1945. Po válce byl
zaměstnán na letišti v Praze i Brně jako telegrafista na zaměřovačích, pak jako letecký dispečer druhé
a později i první třídy, naposledy jako instruktor s radarovou kvalifikací. Žil mnoho let ve Slatině.

Byl vyznamenán Československým válečným křížem v roce 1939, v roce 1944 Za chrabrost před
nepřítelem, medailí se štítkem F-VB, britskými medailemi Defence Medal a 1939-1945 Star a fran-
couzským bronzovým Croi de Guerre.
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Pamětní deska
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Křest knihy pana Čambaly (sedící vpravo)

Zemřel 22. října 2008, několik dnů po svých 85tinách a nedočkal se připravovaného povýšení na
majora.

1.3 Výročí 21. srpna 1968

Dne 21. srpna uplynulo 40 let od známých událostí kontroverzního vojenského zásahu vojsk Var-
šavské smlouvy proti svrchovanému státu Československé socialistické republice, který ukončil tzv.
Pražské jako. Jako němí svědkové se do dnešních dnů zachovaly na zábradlí železničního mostu přes
železniční trat’ Brno - Slatina - Šlapanice nápisy, psané azbukou. S největší pravděpodobností byly
tyto nápisy vyryty hroty bodáků do čerstvé barvy nového železničního mostu sovětskými vojáky, kteří
střežili příjezdovou cestu na brněnské letiště. Jedná se zřejmě o oblasti a domovská města sovětských
vojáků, kteří zde daleko od svých domovů na svou vlast vzpomínali. Mlčenliví svědkové pohnutých
srpnových dnů roku 1968 přečkali až do dnešní doby.

1.4 Poručík William L. Kiggins se vrátil domů

V úterý 15. ledna se v malém sále brněnského krematoria konalo slavnostní rozloučení s koster-
ními ostatky poručíka W. L. Kigginse, který jako jediný americký letec zahynul na území Brna. Jeho
smutný příběh začal ve Slatině 11. října 1944, kdy byl při bojové akci sestřelen poblíž Malé Slatiny.
O unikátní nález zbytků amerického stíhacího letounu North American P-51B Mustang, poeticky po-
jmenovaném „Miss Betty“ a překvapivě i části kosterních pozůstatků nešt’astného letce, se zasloužili
díky záchrannému terénnímu výzkumu pracovníci Moravského zemského muzea v Brně, členové Sla-
tinského historického klubu, zejména Ivo Koukola, s podporou ředitele a předsedy představenstva a.
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Křest knihy pana Čambaly

Ukázka nápisů na železničním mostě (Taškent; Brno)
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Ukázka nápisů na železničním mostě (Kyjev)

s. AIRPORT Brno pana Jiřího Filipa a soukromí vojenští badatelé pan Mahr z Miroslavi, otec a syn
Schildbergerovi a další nadšenci.

Dne 11. října 1944 bylo letadlo německou protiletadlovou obranou poblíž Malé Slatiny sestřeleno
a nalezené ohořelé zčernalé pozůstatky těla pilota byly pohřbeny na slatinském hřbitově. Možná právě
z toho důvodu vznikla fáma, že byl sestřelen černoch a tato fáma se udržela až do současné doby. Te-
prve až fotografie z archívů prokázaly její neoprávněnost. Hrob se nacházel na tzv. novém hřbitově v
místech, kde nyní mají hrobku Sklenářovi a byl označen plechovou tabulkou s nápisem „Unbekannter
englischer Flieger“. V září 1946 bylo tělo exhumováno a po slavnostním rozloučení před brněnskou
radnicí převezeno na vojenský hřbitov St. Avold ve Francii. Později byly tělesné pozůstatky na žádost
rodiny převezeny do rodného poručíkova města Toledo ve státě Ohio v USA a uloženy na čestném
hřbitově Ottawa Hills Memorial Park ve městě Toledo.

Slavnostního rozloučení v lednu 2008 se zúčastnili zástupci brněnské Univerzity obrany, Magis-
trátu města Brna, Moravského zemského muzea v Brně, Slatinského historického klubu, Svazu letců,
Brněnského městského střeleckého klubu, veterán RAF plukovník Boček, reportéři ČTK i ČT, zá-
stupci Městské části Brno - Slatina a vzácní hosté - zástupce Úřadu vojenského atašé USA v Praze
SMSgt. Scott M. Reuter a ředitel Úřadu pro americké válečné památníky v Evropě Jay L. Bevard.
Po slavnostním, velice důstojném rozloučení byla schránka s tělesnými pozůstatky W. L. Kigginse
převezena transportním mercedesem americké strany na leteckou základnu v Ramsteinu poblíž Land-
stuhlu v Německu. Poté byly letecky dopraveny do vojenské laboratoře U. S. Army na Havajských
ostrovech. Přes tuto laboratoř putují ostatky všech amerických vojáků ze všech válečných konfliktů
počínaje 20. stoletím k určení DNA a přesné identifikaci. Každý test zjištění DNA stojí 3 000 USD.
V případě poručíka Kigginse bude po porovnání vzorku DNA z jeho ostatků se vzorky DNA jeho ži-
jících příbuzných přistoupeno k definitivnímu pohřbení zbytku ostatků na hřbitově Ottawa Memorial
Hills Park v Toledu, stát OHIO, kde se od ledna 1950 nachází jeho oficiální hrob.

Vzácní hosté si pak ještě prohlédli pomník, který byl na památku W. L. Kigginse odhalen v roce
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Zástupci Ambasády USA v Praze

2007 před kostelem Povýšení sv. Kříže ve Slatině vedle pomníku padlých místních občanů v I. a II.
světové válce.

U příležitosti odhalení pomníku tehdy vydala tiskárna pana Ivo Koukoly BRKO pamětní publikaci
„Američtí hloubkoví stíhači nad Brnem“. Kniha se těšila velikému zájmu laické i odborné veřejnosti
a byla rychle rozebrána. Odborníci vysoce hodnotili nejen její kvalifikovaný obsah, ale i vyjímečné
grafické zpracování.

Počátkem února obdržel starosta MČ Brno - Slatina Ing. Jiří Navrátil děkovný dopis z pražské
ambasády USA, ve kterém velvyslanec USA pan Richard W. Graber vyslovuje svůj dík a ocenění, že
památka a pocta těm, kteří bojovali za obranu svobody a zachování lidské důstojnosti, je udržována
živá.

V sobotu 11. října 2008 ve výroční den sestřelu amerického letce se konal sraz členů klubů vojen-
ské historie vč. vojenské techniky z II. světové války. Účastníci přijeli zejména z Plzně, Olomouce a
Brna. Pomník poručíka Williama L. Kigginse začal žít vlastním životem.

1.5 Osvobození Slatiny v roce 1945

U příležitosti 63. výročí osvobození naší vlasti z nacistické poroby a ukončení druhé světové války v
Evropě se občané sešli 24. dubna 2008 u Pomníku padlým před kostelem, aby uctili oběti války z řad
slatinských občanů a příslušníků vojsk protihitlerovské koalice.

1.6 90. výročí vzniku Československa 28. října 1918

V rámci oslav 90. výročí vzniku Československa uspořádala MČ Brno - Slatina ve spolupráci se ZŠ
Přemyslovo náměstí 1, ZŠ Jihomoravské náměstí 2 a Fantázií shromáždění občanů a lampionový



KAPITOLA 1. VÝZNAMNÉ UDÁLOSTI 10

Přenášení ostatků W. L. Kigginse do transportního vozu

Projev starosty pana Ing. Navrátila (v baretu pan Čambala)
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Vzpomínková akce u pomníku rudoarmějců

průvod dětí a mládeže dne 24. října na Přemyslově náměstí. I když už padl soumrak, počasí jinak
přálo a přišlo nečekaně velké množství dětí s lampiony v doprovodu rodičů či prarodičů. Po seřazení
se průvod vydal směrem k Tilhonově ulici, u restaurace U Vedrů se zatočil do prava a ulicí Zlínskou
a Mikulčickou přes ulici Budínskou a Matlachovou došel k památníkům obětí obou světových válek
u kostela.

PhDr. Karel Janiš se ve svém projevu krátce zmínil o historii vzniku naší republiky, jež dovršila
úsilí o získání naší samostatnosti.

Není možno se nezmínit o aktivní spolupráci slatinských hasičů s Městskou policií při zajišt’ování
bezpečnosti průchodu účastníků průvodu. Byla radost dívat se, s jakou noblesou usměrňují zastavení
a průjezd vozidel pro procházející průvod.

Lampionovým průvodům se po létech opět vrací jejich půvab a navazují tak na dřívější oblíbenou
tradici.

1.7 Nové hřiště

Dne 12. listopadu 2008 byla ukončena výstavba nového dětského hřiště za školou na Přemyslově
náměstí. Původně byla tato lokalita vybudována v 30. letech 20. století jako veřejný park, nazvaný
Fügnerův sad. Ten sloužil odpočinku hlavně maminkám s dětmi, které si zde hrály a večer park s
oblibou navštěvovala místní mládež. Park byl standardně udržován, trávník stříhán, byly zde i záhony
květin a lavičky k posezení.

V 50. letech 20. století byl park dán k dispozici Základní škole Přemyslovo náměstí 1. Pro zvýšení
kapacity zde byla vybudována tzv. školička s dvěma učebnami pro prvňáčky. Prostor mezi školičkou
a stávající školní budovou byl panem učitelem Přívětivým vybudován jako školní výuková zahrada
pro pěstování rostlin. Ve střední části bývalého parku byl založen školní ovocný sad, který udržovali
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Nové dětské hřiště za Základní školou Přemyslovo náměstí 1

hlavně místní zahrádkáři. V nejvzdálenější části parku pak byla postavena dřevěná budova jako školní
družina, která dosud slouží svému účelu..

Nyní byla střední část bývalého parku upravena jako veřejné dětské hřiště, vybavené pískovištěm
a různými zařízeními pro prolézání, lezení a skluzavkami pro děti.

Hřiště na noc zamyká pan školník.



Kapitola 2

Z jednání a rozhodování zastupitelstva

2.1 Hospodaření s finančními prostředky

2.1.1 Příjmová část

Dotace neinvestiční 27 798
Dotace investiční 16 650
Poplatky, daně 6 533
Z vedl. hosp. činnosti 12 325
Pronájmy majetku 2 185
Vratka DPH 1 277
Kultura, reklamy, knihy 255
Dary 119
Sankce 127
Úroky 324
Finanční vypořádání 1 569

Příjmy celkem 69 162

Skutečnost roku 2008 v tis. Kč

Komentář

• Neinvestiční dotace

– jsou to dotace státní a z MMB na sociální dávky, státní správu, školství, hasiče, sociálně-
právní ochranu dětí, volby, na úroky k úvěru a neúčelové dotace

• Investiční dotace

– z MMB na rekonstrukci ZŠ a MŠ Jihomoravské náměstí 2 ve výši 1 500 tis. Kč

– z MMB na rekonstrukci hřiště na ul. Kikerleho ve výši 900 tis. Kč

– z MMB na rekonstrukci osvětlení ZŠ Přemyslovo náměstí ve výši 200 Kč

– z fondu bytové výstavby MMB na II. etapu regenerací ve výši 11 760 Kč

– z fondu bytové výstavby MMB na etážové topení ve výši 1 230 tis. Kč

• Poplatky, daně

– veškeré místní poplatky a daň z příjmu právnických osob za obce

13
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• Vedlejší hospodářská činnost

– jedná se o odvody daňových odpisů a zisku z VHČ (vedleší hospodářská činnost). Tyto
prostředky jsou použity zpět do bytového fondu, část je určena k dotování sociálního
fondu.

• Pronájmy majetku

– jedná se o pronájmy pozemků a nebytových prostor MČ vč. pronájmu hřiště na Jihomo-
ravském náměstí

• Vratka DPH

– jedná se o vratku DPH z předešlých let, inkasovanou po převodu vodovodních rozvodů do
majetku MMB

• Kultura, reklama, ostatní příjmy

– jde o příjem za prodej vstupenek na ples MČ, inzerci v Aktualitách o Slatině a za prodej
Knih o Slatině, příp. nahodilé příjmy

• Dary

– MČ přijala dary na Slatinské kulturní léto a dary neúčelové

• Sankce

– platby pokut uložených dle stavebního zákona a zákona o ochraně životního prostředí

• Úroky

– díky dotacím byly na bankovním účtu vysoké částky a tedy i vysoké úroky

• Finanční vypořádání

– jsou to příjmy z finančního vypořádání mezi MMB a MČ vč. financí za odprodané byty a
ostatní nemovitosti

• Financování

– MČ přijala dlouhodobé půjčky ve výši 40 400 tis. Kč a půjčky splatila ve výši 5 136 tis.Kč
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2.1.2 Výdajová část

Investiční výdaje 64 605
Běžné výdaje 37 647

Výdaje celkem 102 252

Skutečnost roku 2008 v tis. Kč

Komunikace 1 663
Školství 8 487
Kultura, Aktuality, Klub důchodců 586
Mládež a tělovýchova 807
Bytové hospodářství 6 381
Nebytové hospodářství 163
Zeleň, odpady 3 313
Sociální dávky 1 179
Sociálně-právní ochrana 541
Zastupitelé 2 025
Volby 175
Místní správa 10 387
CO + PO 388
Daň z příjmu právnických osob 534
Veřejná finanční podpora nestátních neziskových organizací 337
Finanční vypořádání 607
Ostatní 74

Rozpis běžných výdajů

Komentář:

• Investiční výdaje

– dokončení II. etapy regenerace panelových domů 53 136 tis. Kč

– zahájení III. etapy regenerace panelových domů 348 tis. Kč

– splátky termostatických ventilů 478 tis. Kč

– etážová topení do bytových domů 5 243 tis. Kč

– vybudování infrastruktury na ul. Šmahova 1 060 tis. Kč

– topení v MŠ Jihoravské náměstí 4 ve výši 722 tis. Kč

– projekt energetického auditu pro ZŠ Jihomoravské náměstí 2 ve výši 230 tis. Kč

– výměna osvětlení ZŠ Přemyslovo náměstí 1 ve výši 201 tis. Kč

– rekonstrukce v ZŠ a MŠ Jihomoravské náměstí 2 ve výši 1 831 tis. Kč

– hřiště na ul. Kikerleho 1 042 tis. Kč

– změna vytápění v objektu Tilhonova 49 ve výši 265 tis. Kč

– rekonstrukce rampy MŠ Jihomoravské náměstí 4 ve výši 48 tis. Kč

• Běžné výdaje

– Komunikace
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∗ péče o silnice a chodníky, jejich údržba

– Školství

∗ školská zařízení jsou příspěvkovými organizacemi

– Kultura, Aktuality, Klub důchodců a pod.

∗ výdaje spojené s plesem MČ, Pálení čarodějnic, Den dětí, Slatinské Vánoce, Slatinské
kulturní léto, vítání nově narozených dětí

∗ vydávání Aktualit

∗ klub seniorů

– Mládež a tělovýchova

∗ provoz DDM Fantázie

∗ příspěvky sociálně slabším a problematickým dětem v rámci projektu „Všechny děti
jsou naše“

∗ dětská hřiště

∗ oprava laviček v sídlišti

∗ provoz hřiště na Jihomoravském náměstí

– Bytové hospodářství

∗ splátky termostatických ventilů v bytových domech

∗ úroky z úvěrů a j.

– Nebytové hospodářství

∗ výdaje spojené s pronájmy nebytových prostor

– Zeleň, odpady

∗ svoz komunálního odpadu, likvidace černých skládek

∗ péče o vzhled a čistotu MČ

– Civilní ochrana a požární ochrana

∗ MČ má ve správě několik krytů

∗ dovybavování Sboru dobrovolných hasičů

– Volby

∗ výdaje spojené s volbami do krajských zastupitelstev

– Zastupitelé

∗ náklady spojené s odměnami, školení a jízdné

∗ dary za činnost členů komisí rady a výborů zastupitelstva

– Místní správa

∗ komerční pojištění a rezervace prostředků na případné havárie

– Veřejná finanční podpora

∗ pro rok 2008 bylo rozděleno 337 tis. Kč pro nestátní neziskové organizace

• Vedlejší hospodářská činnost - výnosy i náklady na rok 2008 ve výši 27 390 tis. Kč.

• Objem mzdových prostředků pro Technické služby Brno - Slatina byl stanoven ve výši 2,7
mil.Kč
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2.2 Jednání zastupitelstva

- Leden - únor 2008
Byla jmenována pracovní skupina pro posouzení žádostí o veřejnou finanční podporu na rok 2008

ve složení: Jan Čech, Jaromír Weinlich, Petr Semrád, Karel Fiala, František Keberle, Margita Dostá-
lová, Václav Klajsner, Markéta Janíčková

Úvěr na financování 2. etapy regenerace panelových domů byl zvýšen z 37 mil. Kč na 40,7 mil.
Kč a jako nejvhodnější finanční dům byla vybrána Česká spořitelna a.s., která podala nejvýhodnější
nabídku na poskytnutí úvěru

Výše nájmu za nebytové prostory byla schválena na 45 Kč/m2/rok a paušál za elektřinu ve spo-
lečných prostorách byl schválen ve výši 30 Kč/měs.

Jako nejvhodnější dodavatel pro realizaci regenerace panelových domů byla vybrána firma IMOS
Brno a.s.

Nájemné na využití jedné učebny ve škole Jihomoravské náměstí bylo stanoveno ve výši 50 Kč/1
hod.

Firma Polygra nabídla bezúplatné vypracování mapy Slatiny, což bylo odsouhlaseno. Text o his-
torii Slatiny vypracovala Miroslava Buršíková, fotozáběry ze Slatiny pořídil Lubomír Krejčí st. Oba
nezištně s firmou Polygra na vydání mapy spolupracovali. V každém případě vedení MČ mělo ocenit
L. Krejčího za perfektně odvedenou práci.

Jako zřizovatel Základní a mateřské školy Brno, Jihomoravské náměstí 2 navrhla rada MČ Radě
MMB odvolání ředitelky školy Mgr. Heleny Skolkové s okamžitou platností. Jako důvod bylo uve-
deno porušení rozpočtové kázně a neúplnost, nesprávnost nebo neprůkaznost účetnictví s tím, že
nebyl zajištěn dostatečný vnitřní kontrolní systém odpovědnými vedoucími zaměstnanci, kteří zabez-
pečují hospodaření s veřejnými prostředky. Jinými srozumitelnějšími slovy účetní měla nepořádek v
účetnictví, navíc byla často nemocná a když se podařilo paní ředitelce konečně ji donutit předložit
účetní agendu, zjistila takové nedostatky, že s účetní pracovnicí hned rozvázala pracovní poměr. To
ale vedení MČ Brno - Slatina považovalo za příliš opožděný zákrok.

Rada navrhla MMB udělení odměny Mgr. Světlaně Brankovské, ředitelce Základní školy Brno,
Přemyslovo náměstí 1.

K ocenění u příležitosti Dne učitelů byla navržena PaeDr. Jarmila Balejová, učitelka Základní a
mateřské školy Brno, Jihomoravské náměstí 2.

Zastupitelstvo rozšířilo Zřizovací listinu Základní školy Přemyslovo náměstí 1 o možnost organi-
zovat kurzy pro dospělé.

Pro Přemyslovo náměstí a Tuřanku byl nově stanoven čas pro konání provozování pohostinských
zařízení a restauračních zahrádek a to vždy od 8,- hod., v po - čt a ne do 22,- hod., pá - so do 24,- hod.
Výjimku může udělit RMČ v období od 1. 1. do 28. 2. a od 15. 7. do 16. 9. a to od 8,- hod. do 03,-
hod.

Zastupitelstvo vyslovilo souhlas s převodem všech nemovitostí tvořících areál „Kasárna na letišti“
z vlastnictví ČR - MO do vlastnictví města Brna.

Byla jmenována dopravně bezpečnostní komise ve složení: Mgr. Pavel Šváb (předseda), Zdeněk
Jonáš, Ing. Jana Vlková, Bc. Martin Sobotka, Jiří Kukleta, Karel Červinka a Ing. František Keberle.

Rada odsouhlasila realizaci kamerového systému v městské části pro zvýšení ochrany majetku a
bezpečnosti ve Slatině.

Rada pověřila Ing. Karla Cenka, vedoucího bytového odboru, zastupováním Statutárního města
Brna a Úřadu městské části Brno - Slatina ve společenství vlastníků bytových jednotek, vzniklých dle
zákona č. 72/1994 Sb. (byty v osobním vlastnictví v bytových domech).

Rada MČ odsouhlasila vybudování dětského hřiště za ZŠ Přemyslovo náměstí 1 na Kikerleho ulici
místo bývalé školní zahrady, v které byly ovocné stromy již přerostlé a zahrada neplnila svůj smysl.
V 30. letech 20. století zde byl vybudován veřejný park, pojmenovaný podle jednoho ze zakladatelů
Sokola - Fügnerův park. Nyní se areál opět vrátí k veřejnému užívání jako odpočinkové místo. Jako
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dodavatel byla vybrána firma FLORA SERVIS majitele Lubomíra Straky z Faměrova náměstí č. 29 v
Brně.

Divadelnímu souboru J. K. Tyla bylo prominuto nájemné za prostory na Staré radnici za 2. pololetí
ve výši 5 500 Kč za podmínky vykonání údržbových prací v pronajatých prostorách.

Začalo se uvažovat o přesunu sídla MČ Brno - Slatina do areálu bývalých kasáren na ulici Řípská -
sídlo by se nacházelo sice poblíž, ale již mimo obytnou část slatinských obyvatel a pro valnou většinu
obyvatel by bylo dostupné jen městskou dopravou. Výhodu by měli uživatelé osobních aut, protože
by měli kde parkovat.



Kapitola 3

Všeobecné veřejné události

3.1 Bytové domy ve Slatině

Regenerace panelových domů probíhala a probíhá v několika etapách. V roce 2007 byla dokončena
první etapa regenerace, druhá etapa je rozdělena do dvou částí. V roce 2008 proběhly stavební práce
na bytových domech Rousínovská 19, 21, 23, 25, 27, 29 a Prostějovská 1, 3, 5. Pro rok 2009 je
plánována druhá část této etapy, zateplení objektů, a bude realizována na budovách Rousínovská 8,
10, 14, 16, 18, 20, 22, 24. Další část, která zahrnuje 3. etapu výstavby, bude uskutečněna v letech
2010 a 2011. Financování částečně usnadňuje program PANEL, který doposud hradil úroky u úvěru
ve výši 4%. Pokud se týká domů, postavených v 50. letech, tj. cihlových domů, tak tam, kde to bylo
ze statických důvodů možné, je dokončována nástavba bytů. Nepodařilo se provést zejména zateplení
obvodových zdí. Částečně došlo k výměně oken a dveří, ale vzhledem k jejich vzduchotěsnosti je
nutné i zavést etážové topení, protože při nedostatečném větrání je nebezpečí vzniku plísní.

Pokud se týká nové výstavby bytů, tak byl začátkem roku zkolaudován bytový dům na ulici
Langrová, dokončil se bytový dům na ulici Lučiny a ulici Řípská. Zde bude ještě další výstavba
pokračovat i v roce 2009. V roce 2008 byla připravována výstavba bytového komplexu na ulici Za
kostelem. Nelze pominout i poměrně rozsáhlou individuální výstavbu. Uvedená výstavba již velkou
mírou v roce 2008 přinesla a v roce 2009 ještě přinese celkem 650 nových bytů.

Městská část Brno - Slatina má ve své péči řádově 1 000 bytů. Pokud se jedná o celostátně řízené
zvyšování nájmů, postupovala rada velmi uvážlivě, pro rok 2009 se upravila nájemné o 12 - 16 Kč/m2.
Nájemné ve Slatině je historicky rozděleno do 7 různých tříd. Je snahou MČ, aby do roku 2010 byla
úroveň kvality bytú sjednocena tak, aby byty byly zařazeny jen do dvou kategorií, a to byty kategorie
standardní a snížené kvality.

Samozřejmě že zvyšování nájemného není pro nájemníky příjemná záležitost, ale jen běžná údržba
bytového fondu vyjde ročně na cca 1,5 mil. Kč. Když uvážíme, kolik stojí regenerace panelového síd-
liště, výměna oken, modernizace vytápění, zateplování fasád domů, vyjdou investiční náklady na
desítky milionů a právě nájemné by mělo tyto náklady uhradit.

Za ulicí Křehlíkovou (podél komunikace směrem k letišti) vyrůstá řada obytných a rodinných
domů. Investorem je firma STAVOS Brno, a.s. a obytný soubor si pojmenovali „Nová Slatina“. Má
zde být zbudováno celkem 257 bytů a vzniknou nové ulice Blažovická a Moutnická. V areálu se
počítá i s nebytovými komerčními objekty - obchod, administrativa, služby, hromadná garáž.

3.2 Slatinské kulturní léto

Poslední květnovou sobotou začalo Slatinské kulturní léto a pokračovalo každou poslední sobotou
v měsíci. Hudební žánry se střídaly, vstupné se neplatilo. Občerstvení nabízely restaurace Sluneční
dvůr a Starobrněnský šenk a cukrárna Adinka.
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První akcí bylo v květnu vystoupení country skupiny SANTA - FE a dětská diskotéka DJ Richarda
Harabuse spojená s karaoke.

Další mimořádnou akcí bylo Folklorní odpoledne, při kterém vystoupilo 35 nejlepších verbířů ze
všech regionů Slovácka za doprovodu cimbálových muzik. Vstupné bylo 150 Kč, důchodci 75 Kč.

V červnu bavila účastníky skupina „Košíkband“ z Plzně.
Další akcí v rámci Slatinského kulturního léta bylo vystoupení tzv. pouličního středověkého big-

bítu - Quanti Minoris. Repertoár tvoří zhudebněná poezie středověkých autorů a hudba je inspirována
hudbou z přelomu středověku a novověku a je provozována na středověkých nástrojích s orientací
k modernímu rockovému základu. Žánrově lze Quanti minoris zařadit jako historizující folkrock s
keltskými kořeny.

Slatinské kulturní léta pokračovalo vystoupením Nešvilského krúžku (Country muzika „natvrdo“).
Kapela byla založena v roce 1987. Hudba je vlastně kombinací rocku s Country muzikou a vychází
z přesvědčení, že Country hudba jsou vlastně moravské písničky, které do Ameriky exportovali osíd-
lenci a nyní se tato muzika vrací zpět do vlasti. Vše je zpíváno v brněnském hantecu.

Poslední akci Slatinského kulturního léta bylo vystoupení kapely KR BANDA. Kapela zahrála
bluesové a swingové melodie z éry Jaroslava Ježka.

3.3 Olympijský dětský den

85. Pionýrská skupina Letka ve spolupráci s Městskou částí Brno - Slatina a Městskou policií uspořá-
dala 14. června 2008 Olympijský dětský den na hřišti na ulici Černozemní pro mateřské školy z Brna
a okolí. Po celé dopoledne děti soutěžily v mnoha zábavných soutěžích a dostávaly sladké odměny a
drobné občerstvení.

O měsíc dříve pořádala Mateřská škola pod vedením ředitelky M. Havlíčkové Olympiádu mateř-
ských škol na hřišti na Jihomoravském náměstí. Děti závodily v běhu, skoku do dálky a hodu teni-
sovým míčkem. Doprovodným programem byla výstava čarodějnic, vyrobených ve slatinské školce
nebo ukázka práce vycvičeného zachranářského psa či prohlídka hasičského vozu.

Vítezem se stala MŠ Sluníčko z Líšně.

3.4 Tříkrálová sbírka ve Slatině

V této akci bylo ve Slatině vybráno 15 223,50 Kč. V celém Brně bylo rozpečetěno 279 pokladniček
a celkový výtěžek činil 1 381 503,50 Kč. Oblastní Charita Brno velmi poděkovala všem obyvatelům
ve Slatině za příspěvky.

3.5 Slatinská kasárna

Dne 4. 3. 2008 Zastupitelstvo města Brna odsouhlasilo bezúplatný převod Slatinských kasáren z Mi-
nisterstva obrany ČR do vlastnictví Statutárního města Brna. Nebylo dosud vyjasněno, jakým směrem
se dnes už chátrající areál vydá. MČ Brno - Slatina nechala již v roce 2006 vypracovat studii pro vyu-
žití kasáren a podařilo se v souladu s touto studií změnit územní plán. Tento plán stanovuje, že v této
lokalitě není možno budovat nějaký průmysl, ale že prostor je určen pro bydlení, sportoviště, služby,
zeleň. Bylo by zde možno umístit hasiče, policii, záchranku a domov důchodců. Ale také 500 bytů,
polyfunkční dům nebo krytou halu. Je to „běh na delší trat’“. Důležitá bude také dekontaminace zne-
čištěné půdy, která zůstala po armádě. O využití areálu se zajímá akciová společnost Jižní centrum,
která velmi úspěšně revitalizovala bývalou továrnu Vaňkovka.
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3.6 Doprava ve Slatině

Zastupitelstvo odsouhlasilo dohodu o společném postupu při řešení tzv. východního obchvatu Sla-
tina s investorem Šlapanické průmyslové zóny společností CTP Invest. Ulice Šlapanická by se měla
napojit na stávající kruhový objezd nad ulicí Bedřichovická a předpokládá se, že sem bude svedena
doprava ze Šlapanic i do Šlapanic. To však řeší poměrně malou část dopravního zatížení Slatiny. Pod-
statnější odklon dopravy by mělo vyřešit napojení ulice Šlapanické přímo na dálnici. (Zatímco se
hledají složitá řešení ulehčení průjezdu vozidel přes Slatinu, se nevyužije snad nejlevnější varianta
zpevnit polní cestu na Hraničkách, která spojuje ulici Šlapanickou s nájezdem na dálnici, a to úplně
mimo slatinskou aglomeraci. Když je sucho, tak místní znalí řidiči tuto cestu úspěšně používají a
zkrátí si nejen cestu přes Slatinu, ale ušetří i hodně času. Možná by dopravní projektanti měli brát v
úvahu i tzv. selský rozum.) Ve druhé etapě výstavby Šlapanické průmyslové zóny se město Šlapanice
přímo napojí na dálnici D1. Je však otázkou, kdy navrhované řešení bude zrealizováno.

V Aktualitách o Slatině číslo 7 -8/2008 pan starosta Ing. Jiří Navrátil informoval, že v červnu t. r.
se uskutečnilo důležité jednání o řešení východního obchvatu Slatiny na MMB za účasti zástupců z Ji-
homoravského krajského úřadu a zástupců Slatiny a Šlapanic. Investiční záměr byl na pořadu jednání
Rady JmK v letních měsících. Zhruba 200 m od stávajícího kruhového objezdu na bývalé státní silnici
na Olomouc by měl být dle investičního záměru vybudován další kruhový objezd a kolem regulační
stanice plynu by mělo vést napojení na ulici Šlapanickou před stávajících nájezdem dálnice D1. Sou-
částí komunikace by měla být i cyklistická stezka i zálivy pro zastávku autobusů městské dopravy.
Řešení by mělo odklonit dopravu z ulice Krejčího a Bedřichovické a zamezit průjezdu nákladních
automobilů přes obytnou část Slatiny. Vybudování obchvatu je jednou z podmínek souhlasu Městské
části Brno - Slatina s realizací Šlapanické průmyslové zóny. (Poznámka kronikáře: v této zóně však
je vybudováno už množství velkých průmyslových či skladovacích hal a je už tam zajištěno i do-
pravní spojení městskou hromadnou dopravou přes Slatinu. Takže respektování souhlasu slatinského
zastupitelstva je problematické.)

Dalším dopravním problémem je parkování ve Slatině. V době oběda návštěvníci jídelny, restau-
rací i klienti pošty parkují své automobily v „Obytné zóně“, kde je povoleno parkovat jen na vyznače-
ných parkovištích. Zaparkovaná auta znemožňují průjezd vozidel směrem od Kapličky na Přemyslově
náměstí na ulici Tilhonovu.

Stejný problém s parkováním je i na sídlištích ve Slatině. V panelovém sídlišti bylo vybudo-
vání parkovišt’ schváleno územním rozhodnutím. Pravda je, že Úřad městské části nemá finanční
prostředky na budování parkovacích stání a občané sami nemají zájem o vybudování privátních par-
kovacích stání za vlastní peníze.

3.7 Dětská hřiště

Na území Městské části Brno - Slatina se nachází tři oplocená dětská hřiště - na ul Langrově, na ulici
Mikulčické (u bytového domu 4 a 8) a nově dokončené hřiště mezi ulicí Strážnickou a Bučovickou.
Tato hřiště jsou vybudována s ohledem na platné hygienické předpisy a jejich herní prvky splňují
požadavky ČSN a EU norem. Hřiště jsou opatřena herním řádem, u herních atrakcí je zajištěna pra-
videlná odborně technická prohlídka. Ostatní volná pískoviště byla budována při výstavbě sídliště,
ale nemají charakter dětského hřiště. V jarních měsících bývá provedena výměna písku, ale za jejich
provoz městská část neodpovídá. Samozřejmě platí, že za bezpečnost dětí při hře odpovídají rodiče či
osoby, kterým byly děti svěřeny.
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3.8 Provoz sběrných středisek odpadu

Tato střediska jsou zřízena ke sběru odpadu, který nepatří do běžných kontejnerů a popelnic. Občané
mohou využívat tato střediska k odevzdání odpadu a nedělat černé skládky, jež jsou považovány za
pokutovatelný přestupek. Ve Slatině lze nalézt sběrná střediska na ulici Mikulčické, Zemanově a Čer-
novičky. Lze sem přivézt zdarma zejména dřevo, nábytek (skříně), sedačky, l ks pračku, l ks ledničku,
l ks televizi, l ks počítač vč. monitoru, papírový karton a papír, akumulátory, drobnou stavební sut’ 1
kg za 0,50 Kč, pneu 1 ks za 30 Kč a s diskem 1 ks za 55 Kč. Ukládání odpadů do sběrných středisek
přispěje k čistší Slatině.

3.9 Smutné varování

V číslo 6/2008 Aktualit o Slatině bylo publikováno varování pro majitele psů. Na sídlišti, severně
od staré zástavby Slatiny - ulice Tilhonova, se objevily rozčtvrcené konzumní párky, do kterých byly
vtlačeny červené granule, používané na hubení hlodavců. Kdo tyto nástrahy pokládá, se nepodařilo
zjistit, a tak majitelé psů byli varováni, aby je ochránili před požitím těchto otrávených nástrah. Samo-
zřejmě mezi lidmi se předpokládalo, kdo to dělá, ale nikdo neměl důkaz. Ten pán ale mezitím zemřel
a návnady se už neobjevily.

3.10 Sklad toxických látek

Problémy se skladováním toxických látek spol. s r. o. AIR PRODUCTS v prostoru průmyslové zóny
jižně od slatinské bytové zástavby přetrvávají. K Bezpečnostnímu programu společnosti se MČ již
několikrát vyjadřovala a i k nynějšímu znění podala MČ svoje stanovisko Odboru životního prostředí
Jihomoravského kraje. Mimo jiné zde uvádí: MČ zásadně odmítá rozšíření stávajícího provozu stáčení
technických plynů a skladování cca 7,5 tun toxických látek. Plán opatření pro případ havarie, který
vypracoval Hasičský záchranný sbor Jihomoravského kraje, nebyl společností AIR PRODUCTS při-
jat. Kromě jiného nebere tato společnost na vědomí, že situace na Brněnské průmyslové zóně se od
zahájení provozu stáčení plynů značně změnila - postupem doby zde byla realizována rozsáhlá vý-
stavba průmyslových areálů, buduje se zde velké parkoviště pro 300 automobilů, takže v případě
havarie by škody byly nesrovnatelně větší než před léty, kdy v okolí téměř nic kromě polí nebylo.

Městská část Brno - Slatina žádá předložení Bezpečnostního programu, který bude odpovídat
současnému provozu, stáčení, skladování technických plynů a skladování toxických látek.

3.11 Volby do zastupitelstva Jihomoravského kraje

Ve dnech 17. - 18. října 2008 občané volili zástupce do Zastupitelstva Jihomoravského kraje.
Volební účast občanů v MČ Brno - Slatina byla 39,12 % a volební výsledky (počet hlasů) byly

následující:
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ČSSD 1 109
KDU-ČSL 571

ODS 499
KSČM 275

Strana zelených 89
Moravané 28
Nezávislí 27

Dělnická strana 19
SNK Evropští demokraté 18
Dohoda pro jižní Moravu 14

Konzervativní koalice 8
Česká strana národně socialistická 5

Strana důstojného života 5
Volte Pravý blok 5

Strana zdravého rozumu 4
Alternativa 2008 2

Sdružení pro republiku - Republikánská .strana ČSL 1
Folklor a společnost 0

3.12 Slatinský historický klub

Ustavující schůzka proběhla 22. března 2001, tehdy se ještě užíval název „Kroužek“, teprve později
došlo k přejmenování na „Klub“. Byla to subkomise kulturní komise zastupitelstva městské části
Brno - Slatina. Zastupitelstvo MČ však v dalším funkčním období kulturní komisi nezřídilo. V roce
2008 byl proto Slatinský historický klub oficiálně schválen Ministerstvem vnitra ČR jako občanské
sdružení.

Původních 5 zakládajících členů - PhDr. Karel Janiš, Jan Štěpánek, František Sklenář, Miroslava
Buršíková a předseda Ing. Bohuslav Reichstädter, CSc. - postupně doplnili Jaroslav Hrubý, Ing. Lu-
bomír Vysočan, Ivo Koukola a Lubomír Krejčí. V roce 2006 zemřel Jaroslav Hrubý a v roce 2008
František Sklenář.

Smyslem klubu je zkoumat historii Slatiny, vyhledávat nové neznámé skutečnosti z její historie a
uchovávat písemné i hmotné památky vč. fotografií ze Slatiny. Byly zřízeny dva archívy historických
archiválií - jeden písemných a hmotných reálií a druhý archív fotografií a mediálních nosičů. Byly
již vydána dvě Knížky o Slatině. Výhradním autorem první publikace je Ing. Bohuslav Reichstädter,
CSc. a na obsahu druhé publikace se pod vedením Ing. Reichstädtera podíleli již všichni členové
klubu.

V roce 2008 byla péčí klubu odhalena pamětní deska Antonínu Tillhonovi, nejdéle sloužícímu
učiteli ve Slatině.

V 2008 byla velká pozornost věnována slatinské legionářské problematice a pro rok 2009 byla
připravována výstavka o Slatinských legionářích, stejně jako materiály pro Třetí knížku o Slatině.
Doufejme, že na její vydání budou finanční prostředky.

3.13 Zásah mětské policie

Dne 14. února 2008 v Brno - magazínu byla zveřejněna informace, že v sobotu 9. února v noci si
hlídka městské policie všimla, jak se skupina 5 zlodějíčků snaží dostat do obchodního domu Slatinka.
Policisté byli jen 3 a tak poměr sil vyřešili tak, že dva zadržené připoutali k zábradlí a zbytek gangu
pronásledovali. Když jeden z policistů zavelel: Stůj, nebo střelím, pánové ve věku 14 až 17 let si
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Členové Slatinského historického klubu na Stránské skále.
Zleva: Ing. B. Reichstädter, CSc., Ing. L. Vysočan, J. Štěpánek, L. Krejčí, PhDr. K. Janiš

rychle vybrali a nechali se zadržet. Další dějství pak pokračovalo formou výslechu na policejní stanici
v Židenicích.

3.14 Letiště

I když brněnské letiště je situováno v tuřanském katastru, veškerá doprava se odvíjí přes Slatinu,
zejména po ulici Řípské. Dění na letišti sledujeme už i proto, že letiště je blíž ke Slatině než k Tuřa-
nům. Naštěstí ale letová dráha je od východu nad obcemi Ponětovice, Kobylnice, Dvorská na západ
přes městské části Brna Tuřany a Bohunice situována tak, že hluk letadel Slatinu nezasahuje. Takže
Slatina má hlukovou zátěž oproti zmíněným obcím zanedbatelnou.

Od 29. září byla zrušena nízkonákladová letecká linka do Girony ve Španělsku (letiště je poblíž
Barcelony).

Nízkonákladová irská letecká společnost Ryanair, která létá z Brna do Londýna, svoje lety provo-
zuje i nadále. Jinak je možno se letecky dostat do Ostravy, Prahy a Bratislavy. Kromě toho jsou zde
provozovány tzv. charterové lety do rekreačních oblastí po Evropě a Africe.

Předsedou představenstva a. s. Letiště Brno je pan Jiří Filip, výkonným ředitelem je pan Plaček.
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Osady

4.1 Osada pod Stránskou skálou

Osadní výbor pokračoval ve spolupráci se správcem chráněného území Stránské skály s CHKO Mo-
ravský kras, jemuž byl zaslán dopis o stávající situaci v chráněném území. Dopis byl vlastně stížností
a byl správou přijat a vyřizován nejprve dohodnutou schůzkou na místě samém, která se uskutečnila
6. 3. 2008 za účasti zodpovědných zástupců. Pochůzkou územím byl prohlédnut a zhodnocen vandal-
ský zásah a dojednána náprava a další požadavky, např. rozmístění informačních panelů, kamenů jako
přírodních zábran a další. Schůzky byla přítomna i televize RTA Prima. Její reportáž byla následně
odvysílána.

Nebylo však splněno vše, co bylo slíbeno. Nebyly instalovány infopanely, jen několik doplňujících
značkových tabulek. Kameny jako zábrany byly položeny jen na úpatí pod skálou, avšak nevhodně
s nechtěným poškozením terénu. Skalní sráz zůstal neočištěn, stejně tak nebyly odstraněny zbytky
vyvráceného stromu. Úklid a průklest dřevin byl proveden jen sporadicky a neúplně.

Osadní záležitosti byly řešeny v obvyklém rozsahu, avšak také bez patřičného úspěchu. Proble-
matický zůstává i nadále celkový úklid v osadě, zvláště na zastávkách MHD, speciálně na zastávce
u Zetoru. Nedořešenou otázkou zůstává i chodník do Juliánova, který je stále znečišt’ován auty ze
zahrádek juliánovských občanů.

Nedochází ani k odezvě ze strany spalovny, kde byl vznesen požadavek na zajištění náhradní
zeleně v rámci ozdravění lokality. Dále byl vznesen požadavek na zřízení protihlukových stěn u dál-
ničního přivaděče.

Osada nemá zastoupení ani v zastupitelstvu ani v komisích, občané se dovídají o akcích až při
jejich přímé realizaci a nemají možnost něco ovlivnit. Po vykonaných akcích zůstává nepořádek, jako
např. při rekonsturkci veřejného osvětlení chodník zůstal špinavý nebo při odstraňování svítidel u
cesty do Zetoru, kde byla zbytečně odstraněna i svítidla, která osvětlovala zastávku.

Činnost osadního výboru je neplacená.
Předsedou výboru je Ing. Lubomír Vysočan.

4.2 Osada Malá Slatina

Osada žije poklidným životem bez jakýchkoliv mimořádných událostí.
Předsedkyní osadního výboru je paní Rumpíková.

25
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Pohled na Stránskou skálu
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Školství

5.1 Odvolání ředitelky ZŠ a MŠ Jihomoravské náměstí 2

V Aktualitách o Slatině č. 4 upřesnil místostarosta Jiří Ides důvody návrhu Radě města Brna na odvo-
lání z funkce ředitelky ZŠ a MŠ Jihomoravské náměstí 2 a 4 paní Mgr. Heleny Skolkové. Návrh nebyl
podán z důvodu hodnocení pedagogické činnosti školy, ale z důvodů závažných problémů a pochy-
bení v rámci hospodaření školy, za něž nese plnou odpovědnost ředitelka příspěvkové organizace. Na
základě usnesení Rady města Brna pověřil Odbor školství, mládeže a tělovýchovy Magistrátu města
Brna dočasným vedením základní školy statutárního zástupce školy pana PhDr. Jana Dudka.

5.2 Konkurzní řízení

Dne 2. 6. proběhlo konkurzní řízení na obsazení místa ředitele/ky Základní a mateřské školy Brno, Ji-
homoravské náměstí 2. Do konkurzního řízení se přihlásilo pět uchazečů. Jako nejvhodnější kandidát
byla sedmičelnnou komisí vybrána Mgr. Olga Bauerová. Rada Městské části Brno - Slatina se s ná-
vrhem ztotožnila a doporučila Radě města Brna jmenovat ředitelkou ZŠ a MŠ Jihomoravské náměstí
2 a 4 paní Mgr. Olgu Bauerovou.

Nová ředitelka nastoupila do funkce ke dni 1. 7. 2008.

5.3 Nabídka školní jídelny Jihomoravské náměstí 2

ZŠ Jihomoravské náměstí 2 nabídla svou volnou kapacitu pro cizí strávníky, a to i ve větším množství
pro podniky a firmy, nejen pro jednotlivé osoby. Výběr byl ze dvou druhů jídel. Cena obědu do
jídlonosiče činila 42 Kč.

5.4 Základní škola a mateřská škola Brno, Jihomoravské náměstí
2 a 4

• Ve školním roce 2007 - 2008 bylo v prvním stupni 7 tříd v 5. ročnících s 143 žáky.

• V druhém stupni bylo také 7 tříd ve 4. ročnících s 161 žáky.

• V 1. ročníku bylo 42 žáků.

• Ve školní družině, která je součástí školy, bylo ve 3 odděleních 90 žáků s 3 vychovateli.

• Pedagogických pracovníků ve škole bylo 25, nepedagogických pracovníků bylo 7.
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• V I. stupni ze 143 žáků prospělo 120 žáků s vyznamenáním, ve II. stupni ze 161 žáků prospělo
s vyznamenáním 67, prospělo 87 žáků a 7 žáků bylo klasifikováno v náhradním termínu do 30.
září 2008.

• Snížený 2. stupeň z chování měli 3 žáci, 3. stupeň měli 2 žáci.

• V 9. ročníku školu absolvovalo 58 žáků, tři žáci školu ukončili v nižších ročnících.

Základní škola pracuje v síti škol podle vlastního projektu „Zdravá škola a zdravá mateřská škola“.
Škola spolupracuje s Pedagogickou fakultou a Lékařskou fakultou Masarykovy univerzity v Brně.

Nejúspěšnější projekty školy

• Dny zdraví

• Jeden svět. organizovaný společností Člověk v tísni

• Barevný den učitelů naruby

• CERMAT 2007 (celostátní testování žáků 9. tříd)

• Středověk

• Děti dětem (ve spolupráci s Dětskou fakultní nemocnicí v Brně)

• Podzimní a jarní burza dětského oblečení (ve spolupráci s DDM Fantázie)

• Dětský den bez úrazu

• Školní akademie

• Přemyslovo náměstí očina dětí

• Slatinské Vánoce

• Novoroční lat’ka (sportovní)

• Velikonoční výstava

• Den s norskými studenty

• Hasík (ve spolupráci s Hasičským záchranným sborem)

• Plavu, plaveš, plaveme

• Adopce na dálku: (byla adoptována indická dívenka Deepika Achari - roční příspěvek na její
vzdělání činí 4 900 Kč)

Vedení školy úspěšně spolupracuje s občanským sdružením „Slatina dětem“. V rámci 14. ročníku
Brněnských dnů pro zdraví uspořádalo občanské sdružení výlet do Babiččina údolí.

Děti se zúčastňovaly nejrůznějších soutěží a olympiád (jazykových, výtvarných, sportovních, li-
terárních, společenskovědných, matematických a jiných).

Na I. stupni školu nejlépe reprezentovali: Patricie Čavojová, Ondřej Furko, Radek Hájek, Denisa
Stojanovičová, Tomáš Musil a Gabriel Irša.

Na II. stupni školu nejlépe reprezantovali: Tomáš Petr, Johana Trtílková, Gabriela Chmelová,
Jakub Douda, Marek Chalupa, Anna Balcárková, Kateřina Vojáčková, Ondřej Povolný, Michal Bušík.
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Dělení žáků podle pracovního tempa se velmi osvědčilo, stejně jako péče o talentované žáky, S
dětmi se specifickými poruchami učení a chování škola pracovala podle individuelních vzdělávacích
plánů.

Do školy je organizačně začleněna i Mateřská škola Jihomoravské náměstí 4.
K adaptaci prvňáčků na školu přispívají i edukativně stimulační skupiny, tj. příprava budoucích

prvňáčků.
Od 1. 7. 2008 je ředitelkou školy Mgr. Olga Bauerová.

5.5 Základní škola Brno - Slatina Přemyslovo náměstí 1

Zpráva o činnosti školy ve školním roce 2007 - 2008 je zahrnuta do kroniky Slatiny za rok 2007.

5.6 Mateřská škola Brno-Slatina, Jihomoravské náměstí 3 a 5

Zpráva o činnosti školy ve školním roce 2007 - 2008 je rovněž uvedena ve slatinské kronice za rok
2007.

5.7 Integrovaná střední škola polygrafická, Brno - Slatina, Šma-
hova ulice

Zpráva o činnosti školy ve školním roce 2007 - 2008 je také zahrnuta do kroniky Slatiny za rok 2007.



Kapitola 6

Společenský život

6.1 Hody

Tradiční slatinské hody se uskutečnily ve dnech 12. - 14. září v restauraci Na Spartaku a ve slatinských
ulicích.

V pátek 12. září byla večer předhodová zábava v restauraci Na Spartaku - pod lipami „on air“.
Hrála kapela Novios.

V sobotu 13. září večer byla hodová zábava opět Na Spartaku. K tanci i poslechu hrála Dambo-
řanka.

V neděli 14. září ráno byla hodová mše u kostela Povýšení sv. Kříže. Odpoledne pak průvod chasy
po Slatině a pak taneční zábava. Večerní taneční zábava byla opět na Na Spartaku na ulici Tuřanka.

Jako obvykle se hody těšily velkému zájmu slatinských občanů a jejich hostů z širokého okolí.

6.2 Plesy ve Slatině

Bohatě navštívený v roce 2008 byl dětský maškarní ples v sále Staré Radnice 9. února. Pořádal jej
divadelní soubor J. K. Tyla. Děti platily vstupné 20 Kč, dospělí vč. důchodců 30 Kč.

Dalším plesem byl 5. společenský ples místního sdružení ODS dne 8. února v sále Slunečního
dvora na Přemyslově náměstí. K tanci a poslechu hrála skupina LI and VE.

Ples 25. ledna 2008, který pořádala MČ Brno - Slatina, byl v pořadí čtvrtý, a byl situován do
prostor restaurace Sluneční dvůr a byl o něj veliký zájem, který převyšoval kapacitní možnosti re-
staurace. K tanci hrál TOM SAWYER BAND a cimbálová muzika z MILOTIC s primášem Petrem
Šrahulkem.

6.3 Klub seniorů

Mezi pravidelné akce Klubu seniorů patří schůzky rady, která se schází každé první úterý v měsíci,
následující středa je vyhrazena besedám, každou třetí středu je Čaj o páté. Mezi těmito akcemi pro-
bíhají zájezdy ( v roce 2008 na Bat’ův kanál, do Buchlova, hrad Bítov, Zlín, ZOO Lešná a Vrbice
s prohlídkou architektury historických sklepů) a zájezdy léčebné a relaxační do termálních lázní v
Čalově a dále poznávací zájezdy. Oblíbenou akcí je společná dovolená (tentokrát na Třech studních
a ve Španělsku), výlety na ochutnávku kuřat nebo vína. Celoroční činnost končí klub Silvestrovským
posezením.

Počet registrovaných seniorů 110 členů klubu.
Předsedkyní je Jarka Pešová
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Mikulášská besídka pro děti pořádaná divadelníky

Členkami výboru jsou Danuše Frídecká (která se bohužel v dubnu odstěhovala po smrti svého
manžela Rudolfa Frídeckého za dětmi do Teplé u Karlových varů), Anna Bílá, Marie Hofstetterová,
paní Chobolová a páni Čížek a Zigmund.

6.4 Divadelní soubor J. K. Tyla

Divadelní soubor má 13 členů, z toho 10 herců. Zkoušky probíhají 2x týdně v sále na Staré Radnici.
Pohádku Jak šel Honza pohádkou sehrál soubor pro děti ze školních družin v Jiříkovicích a Šlapa-

nicích. V únoru se herci podíleli na programu slatinského Obecního fašanku, který pořádalo občanské
sdružení Slatinští stárci.

V únoru byl také zorganizován tradiční dětský maškarní ples.
Z divadelních představení byla reprízována hra Naše bábi šílí a premiéru měla hra Ach ti muži.
Pro děti byly sehrány dvě pohádky - jedna Jak u rybníka Žbluňk strašilo a druhé představení byl

Mrazík, který byl úspěšně po třech letech znovu představen.
Jako obvykle byla uspořádána Mikulášská nadílka s pohádkou pro děti.
Dlouholetou předsedkyní je Eva Hrdličková
Místopředsedou je Martin Krytinář
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6.5 Klubíčko hlídá děti

A kluby ČR o. p. s. (obecně prospěšná společnost) otevírají novou službu pro maminky, tatínky s
dětmi: A Klubíčko nabízí hlídání dětí od 3 do 6 roků až na tři hodiny denně v jednom kuse. Dětem se
věnují odborní pedagogové a rodiče si mohou vyřídit potřebné záležitosti na úřadech a institucích či
navštívit různé kurzy, příp. si jen tak posedět u kávy a odpočinout si. Všechny služby jsou poskytovány
zdarma. Kontaktní místo je v Brně, Křenová ulice 62a.

6.6 Žijí mezi námi

Malířka Eva Krejčí (narozená v roce 1972), žijící ve Slatině má za sebou již desítku výstav. Přes
kresbu tužkou a následně pastelkou se propracovala až k olejomalbě, většinou formátu 30 x 40 cm.
Náměty obrázků vycházejí z vnitřních pocitů. V poslední době její tvorba odráží inspiraci přírodou s
dotykem duchovních motivů. Malování věnuje všechen volný čas, který jí zbývá po péči o syna Pavla
a manžela. Z její tvorby, z použitých barev, se odráží pohoda a štěstí.

Po kolektivní výstavě v Tišnově - Železném připravila Eva Krejčí v září samostatnou výstavu v
kavárně Christian na ulici Slovákova 8. Obrazy měly poetické názvy - Růže, Plamen, Srdce, Kvítek
či Beruška.

6.7 Knihovna Jiřího Mahena - pobočka ve Slatině

V knihovně je zapsáno celkem 604 čtenářů, z toho 222 dětí do 15 let. Bylo poskytnuto celkem 490
informací, internet navštívilo 772 návštěvníků.

Pro místní základní školy bylo uspořádáno celkem 17 besed. Jsou to zejména besedy na téma
pohádky, nejlepší večerníčky, brněnské pověsti, knihovnické lekce, besedy o internetu. Pro veřejnost
byly uspořádány čtyři velké a úspěšné výstavy. „Jaro očima dětí“ - výstava prací MŠ Jihomoravské
náměstí, dále výstava prací obou základních škol. S velkým úspěchem se setkala výstava žáků ze
Základní školy Jihomoravské náměstí „Imprese - Exprese“ a dále již koncem roku tradiční výstava
spojená s prodejem „Skleněné vitráže technikou Tiffany“. Výstavu zahájil pan starosta Ing. Jiří Na-
vrátil.

Děti také soutěžily. Zúčastnily se soutěže „Co víš o Internetu“.
Knihovní fond byl doplňován novými knihami. Díky MČ Brno - Slatina knihovna obdržela na

nákup knih dotaci ve výši 30 000 Kč, takže bylo možno knižní fond ještě více rozšířit.
Z fondu bylo odepsáno 194 svazků a do skladu převezeno 306 titulů.
V rámci estetizace byl do dětského oddělení zakoupen nový stolek, židle a sedačky.
Dlouholetou vedoucí knihovny je paní Jiřina Tomanová ze Šlapanic.

6.8 Kostel Povýšení Svatého Kříže ve Slatině

Na den 19. 9. 2008 připadlo výročí 60 let od posvěcení slatinského kostela. Tento kostel byl jeden z
posledních, které se dostavěly po nástupu komunistického režimu v únoru 1948. Po tři dny od 19. 9.
2008 probíhal pestrý program - prohlídka kostela, vystoupení skupiny DEJA-VU, liturgické obřady i
besedy a dětské soutěžní hry.

Adventní čas byl pro věřící naplněn pestrým programem. Hned 4. 12. byla dětská mše „Možná
přijde i Mikuláš“ a 6. 12. celé odpoledne děti tvořily dárky pro misie. Od 23. 12. pokračoval koncert
DEJA VU v Oratoři, pak rozdávání Betlémského světla, na Štědrý den odpoledne dětská vánoční půl-
noční mše, večer pak opravdu půlnoční mše, kde zpíval chrámový sbor a zazněla Česká mše vánoční
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Hodová mše svatá (slouží P. Hanáček)

od Eduarda Marhuly. Další den odpoledne bylo představení živého Betlému vč. možností prohléd-
nout si Betlém, instalovaný v kostele. Zvlášt’ pro děti je živý Betlém zážitkem - různá živá zvířata je
možno vidět zblízka.

Péčí o slatinské farníky pověřil líšeňský farní úřad kaplana Pavla Hanáčka.

Historie slatinského kostela

• původně měla Slatina pouze kapli, která byla vystavěna v roce 1913 současně se zásadní pře-
stavbou hřbitova. Kaple byla opatřena zvonem. Svěcení hřbitova a kaple proběhlo 1. 11. 1914.

• koncem 20. let 20. století z podnětu líšeňského faráře D. P. Hoška vznikl přípravný výbor pro
založení Kostelního spolku.

• 6. 4. 1930 byl na valné hromadě ustaven ve Slatině výbor Kostelní jednoty a byly přijaty sta-
novy spolku. Hlavním úkolem bylo získání finančních prostředků na rozšíření stávající hřbi-
tovní kaple a stavbu nového kostela.

• předsedou se stal František Kachlík, od roku 1936 Jan Streit.

• v roce 1940 byla nashromážděna již značná část finančních prostředků a nakoupeno kamení a
cihly, které však musely být odprodány, protože 8. 6. 1941 byla činnost Kostelní jednoty úředně
zastavena.

• plánů na nový kostel bylo postupem doby několik, nakonec byl po II. světové válce díky do-
poručení D.P. ThDr. Františka Křehlíka konečně přijat architektonický návrh ing. arch. Jana
Lipenského, Projekt byl zednickým mistrem ze Šlapanic Ladislavem Jetelinou rozpracován do
prováděcích stavebních plánů.
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Účastníci hodové mše svaté

• po skončení II. světové války spolek svou činnost obnovil, oficielně sice až v lednu 1947, kdy
předsedou se stal Theodor Holouš, ale už 17. 11. 1946 byl líšeňským farářem Františkem Křeh-
líkem vysvěcen a položen základní kámen kostela.

• Theodor Holouš se stal stavbyvedoucím kostela, místopředseda spolku František Sedlinský se
stal výkonným stavitelem.

• koncem roku 1947 díky obětavosti Fr. Sedlinského a místních občanů a v neposlední řadě vel-
kému úsilí faráře ThDr. Františka Křehlíka hrubá stavba vč. zastřešení již stála.

• z původní kaple vznikl presbytář, na který navazovala nově postavená lod’ kostela. Vnitřní
prostor je 36 m dlouhý, 7,40 m široký a 5,40 m vysoký.

• 29. 2. 1948 u příležitosti dokončení hrubé stavby sehráli členové spolku úspěšné divadelní
představení Její Veličenstvo láska.

• během roku 1948 byly dokončeny stavební práce, postavena věž kostela a probíhalo vybavování
interiéru kostela.

• kostel „Povýšení sv. kříže„ byl s velkou slávou vysvěcen kapitulním vikářem prelátem ThDr.
Josefem Kratochvílem dne 19. září 1948.

• současně byl vysvěcen i zvon o váze 295 kg s nápisy „Svatý Floriáne chraň naši obec„ a „Ulila
První moravská zvonárna v Brně L. P. 1948„ Kmotrami zvonu byly Anna Bučková a Anna
Kachlíková.

• hlavní oltář vč. stupňů k němu zhotovil v roce 1950 slatinský kameník Josef Remeš z kararského
mramoru, dřevěný patinovaný kříž na hlavním oltáři vč. klečících andělů, také patinovaných,
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zhotovil řezbář Heřman Kotrba z Brna. Dvířka svatostánku umělecky ztvárnil brněnský cizelér
Otakar Suchý.

• interiér kostela byl pak doplněn dvěma bočními oltáři ze zrušené kaple na Sirotčí ulici, když
byl zrušen pečovatelský ústav pro osiřelé děti. (Tyto oltáře byly součástí oltářního triptychu,
třetí část oltáře se nachází v kapli školy na ulici Grohová.) Jeden oltář je zasvěcen Panně Marii
se sv. Anežkou a sv. Mladou a druhý je zasvěcen Sv. Josefu se sv. Antonínem a sv. Bernardem.

• 1. 9. 1957 byly posvěceny dva nové zvony, ulité v Kovolitu Česká u Brna. Na jednom o váze
215 kg je nápis „Věnovali farníci slatinští L. P. 1957„ a „Srdce Ježíšovo, plné dobroty a lásky,
smiluj se nad námi„ a na druhém o váze 125 kg je nápis „Slatinští ctitelé nebeské ochránkyni„ a
„Zůstaň matkou lidu svému„. Elektrické zvonění ke zvonům zřídil líšeňský kovář Alois Hrubý.

• v roce 1957 byly instalovány a P. Norbertem Škrdlíkem posvěceny obrazy, znázorňující čtrnáct
zastavení křížové cesty.

• v roce 1982 byly koupeny nové varhany, které byly v roce 1995 nahrazeny novými dvoumanu-
álovými elektronickými.

• díky tehdejšímu faráři P. Leoši Nesvedovi a mimo jiné i slatinskému starostovi Ing. Oldřichu
Ševčíkovi byly v roce 1990 zahájeny přípravné práce na rozšíření kostela – nová sakristie,
oratoř s velkým sálem a klubovna pro skauty. Byl zakoupen pozemek a 2. 7. 1991 se začalo se
stavbou.Koncem roku byla hotova hrubá stavba vč. střechy. Začalo se s vnitřními úpravami –
rozvody elekřiny a vody, topení. Oratoř je vybavena sociálním zařízením.

• autorem projektu je Ing. Jan Brzobohatý z Brna - Žabovřesk. Plánovaný investiční náklad byl
829 tis. Kč.

• na jaře 1992 byla vybudována kanalizační přípojka, dále pokračovala náročná instalace oken
a vstupního portálu, které byly soukromým darem. Po dokončení stavebních prací následovalo
vybavení interieru.

• většinu prací provedli sami farníci, jen některé odborné práce byly zadány odborným firmám.
Obětavost farníků je nutno vyzvednout stejně jako i štědrost věřících vč. finančního příspěvku
slatinské radnice. Stavba byla dokončena bez dluhů. 15. 5. 1994 brněnský biskup Mons. Vojtěch
Cikrle novou přístavbu sakristie a oratoře slavnostně posvětil.

• v roce 1997 byly dokončeny venkovní úpravy kolem kostela, prostranství bylo vydlážděno
zámkovou dlažbou, instalováno veřejné elektrické osvětlení a v chrámové lodi byla instalována
vzdochotechnika, která zajišt’uje výměnu vzduchu.

• 26. 2. 2004 schválilo brněnské biskupství dohodu, kterým jsou do vlastnictví líšeňské fary
převáděny pozemky, na kterých je vystavěna kaplička v Malé Slatině vč. samotné stavby.

• smutnou událostí byl počátkem roku 2006 požár, ke kterému došlo pravděpodobně vinou elek-
trického vedení. Prohořela i střecha a hasící voda dokonala své. Ale i přes zimní čas slatinští
farníci a představitelé Farního úřadu Líšeň zorganizovali mimořádnou sbírku a mimo to i díky
financím z pojistky budovy byla urychleně provedena oprava a již od jara plnila oratoř opět
všechny své funkce.

• po 60 letech trvání plní kostel „Povýšení sv. kříže„ plně svůj účel – je duchovním střediskem
pro věřící i střediskem pro kulturní a společenské akce nejen dospělých věřících, ale - což je
velmi významné – i dětí a mládeže.
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• slatinská farnost je od roku 1715 převedena z kompetence fary ve Šlapanicích k faře při kostele
sv. Jiljí v Líšni. V současné době je farářem D. P. František Vavruša, SDB, který svěřil péči o
Slatinu líšeňskému kaplanovi D. P. Pavlu Hanáčkovi.

• není možno pominout informaci o brněnském biskupovi D. P. ThDr. Františku Bauerovi, který
se roku 1892 stal čestným občanem Slatiny a jenž od roku 1904 byl jmenován olomouckým
arcibiskupen a od roku 1911 byl jmenován kardinálem v Římě.
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Zájmová činnost

7.1 Lucius

LUCIUS - skupina historického šermu - občanské sdružení
V roce 2008 to bylo již 8 roků, co vznikla skupina historického šermu Lucius. Skupina se oriento-

vala na období středověku. Za dobu svého působení si získala dobrou pověst a je zvána předvést svůj
program na mnohé veřejné akce, zejména na hrady.

Pro Slatinu již tradičně se Lucius podílí na akci Pálení čarodějnic. V roce 2008 to bylo přesně 30.
dubna. Další pravidelnou akcí v září je pro Slatinu šermířské odpoledne. To si Lucius pozve spřátelené
šermířské skupiny a celé odpoledne předvádí svá vystoupení a organizují různé zábavné hry pro děti.
Večer pak bývá show s ohni a pozvaná kapela pak vyhrává i k tanci.

Předsedou je pan Zifčák.

7.2 Jednotka sboru dobrovolných hasičů

Od l. ledna 2008 byla Jednotka sboru dobrovolných hasičů Brno - Slatina přeřazena z plošného po-
krytí JPO kategorie V (pět) do JPO kategorie III. Tato skutečnost se projevila zvýšenými nároky nejen
na příslušníky zásahové jednotky, ale i na techniku. Členové jednotky musí splňovat nejen zdravotní
a fyzickou způsobilost, ale i způsobilost odbornou. Tyto odborné znalosti se získávají ve školicím
středisku v Tišnově, ale také pomocí odborných stáží na požárních stanicích Brno - Lidická a Brno -
Slatina. V rámci těchto stáží jsou příslušníci jednotky povoláváni k různým událostem, kterými jsou
dopravní nehody, požáry nebo technické zásahy. Hasební obvod slatinské jednotky zahrnuje měst-
skou část Slatina vč. Brněnské půmyslové zóny, městskou část Líšeň (stará i nová Líšeň), dále ulice
Těžební, Ostravská, Jedovnická a při vyhlášení vyššího stupně požárních poplachů dalších 12 obcí.

V roce 2008 byla slatinská jednotka vyzvána Krajským operačním střediskem HZS JHM celkem
k 41 událostem. Z toho počtu se jednalo 14x o požár, 14x o technickou pomoc, 9x o dopravní nehodu,
2x o cvičení a 3x o planý poplach. K nejsmutnější události došlo 24. října 2008, kdy byl nahlášen
požár rodinného domku typu OKAL na ulici Kikerleho a došlo zde k úmrtí 72 leté důchodkyně, paní
Hulcové.

Členové zásahové jednotky slouží pravidelně pohotovostní služby. Do konce listopadu bylo od-
slouženo 9 750 hodin. Tyto pohotovostní služby jsou od začátku velkých prázdnin drženy po celý den,
zásahová jednotka je k dispozici celých 24 hodin. Nutno dodat, že členové zásahové jednotky nejsou
za svoji nebezpečnou činnost nikterak finančně ohodnoceni a svoji práci poskytují zcela zdarma.

V rámci fyzických příprav se družstvo hasičů účastní různých soutěží. V měsíci září se 5 členů
zásahové jednotky zúčastnilo dovednostní soutěže typu TFA (Toughest Firefighter Alive) v Brně -
Obřanech. Byl to již 3. ročník soutěže jednotlivců. S potěšením lze konstatovat, že všechny ročníky
této fyzicky velice náročné soutěže vyhráli hasiči ze Slatiny, z toho již podruhé vyhrál náš velitel
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Boj šermířů

družstva Tomáš Máca. Poslední soutěž v roce 2008 se konala v Brně - Bohunicích. Zde naši hasiči
obsadili 4. místo. Od 3. místa je dělil časový rozdíl 0,16 sec.

Technika ve Slatinském sboru je již více než 20 let stará, z čehož plynou i zvýšené náklady na
údržbu, v první řadě cisternový automobil ŠKODA 706 RTHP z roku 1983 a dopravní automobil
AVIA z roku 1981. Hasičská zbrojnice byla postavena v padesátých letech 20. století a v současné
době se její stáří začíná projevovat např. zatékáním střechou a pod. Jsou zde instalována jednoduchá
okna i dveře, kterými uniká teplo.

Při sboru byl založen kroužek „Mladý hasič“. V současné době jej navštěvuje 11 dětí ve věku 9
- 15 let. Děti se zde učí nejen užívat hasičskou techniku, ale také tábornickým dovednostem, např.
rozdělávání ohně, vázání uzlů, znalosti topografických značek a mnohé další. V listopadu byl pro děti
uspořádán turistický výlet na Pálavské vrchy. Počasí sice moc nepřálo, ale děti byly spokojené. Od
roku 2009 plánuje jednotka zapojení družstva mladých hasičů do celostátní hry Plamen.

V rámci propagace požární ochrany se hasiči podíleli na „pálení vánočních stromků“, na Dni bez
úrazů. Obě tyto akce pořádal Dům dětí a mládeže Junior. Na těchto akcích byla předvedena požární
technika. Dále jednotka asistovala i u akce „Pálení čarodějnic“.

Od dubna 2008 je na adrese www.jsdhslatina.cz v provozu webový server.
Členové Hasičského záchranného sboru ve Slatině uspořádali pro děti z 6. ročníků ZŠ na Jihomo-

ravském náměstí 2 tři výukové lekce v rámci preventivního projektu Hasík. Dvě z nich byly přednášky
ve škole, třetí pak v hasičské zbrojnici. Paní učitelky Mgr. Ivana Neradilová a Mgr. Pavlína Vojtěchová
vyslovily hasičům veřejné uznání a pochvalu za profesionální přístup k dětem, který dle jejich názoru
by mohl být vzorem každému pedagogovi. Děti byly doslova nadšené z každé návštěvy.

Starostou sboru je Jiří Streit.
Velitelem jednotky je Jiří Sláma.
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Vyhořelý dům paní Hulcové

Hasiči při hašení domu paní Hulcové
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Schůzující zahrádkáři

7.3 Český zahrádkařský svaz - místní organizace Brno-Slatina

Největším problémem organizace je stáří členů. Mladí lidé se již pěstování ovoce a zeleniny velmi
málo věnují a pokud ano, nejsou organizováni, protože členství jim nic nepřináší a velkou mírou nyní
převládají zahrady okrasné pro odpočinek vč. stále více oblíbených bazénů pro soukromé koupání.

Dřívější přenášková činnost je také v útlumu, protože přenášející za přednášku může podle sazeb-
níku dostat 150 Kč, což je v současné době zanedbatelná částka vzhledem k vynaloženému času pro
přípravu a provedení přednášky.

Výbor je i nadále šestičlenný. Předsedou je Oldřich Haluza, pokladníkem a místopředsedou Ing.
Vrána, hospodářem pan Pernikář a revizorem Hofstätter. Ing. Vrána je i zástupcem v Územní radě
svazu v Brně.

Velkou ztrátou je odstěhování členky paní Danuše Frídecké do Teplé v Čechách.
Schůze členů probíhají 4x do roka plus výroční schůze. Na schůzích byla 2x na programu ochut-

návka vín, kterou zorganizoval pan Stanislav Pavlásek vč. informační přednášky. Pan Jan Čech měl
přednášku o pěstování jablek, kterou doplnil ochutnávkou několika odrůd jablek.

Z Městské části Brno - Slatina byla organizaci poskytnuta dotace 5 000 Kč. K 31. 12. 2008 bylo
v pokladně 4 045 Kč, na bankovním účtě bylo 16 048 Kč. Členský roční příspěvek činí 100 Kč.

Předsedou je Oldřich Haluza.

7.4 Místní oranizace Českého svazu chovatelů drobného zvířec-
tva ve Slatině

Organizace se spojila s organizací v Maloměřicích a i když zůstal název Místní organizace Brno -
Slatina, má sídlo v Maloměřicích. Ve Slatině spolek neměl žádnou možnost se realizovat, likusový
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Vedení spolku zahrádkářů

objekt, který si chovatelé kdysi dávno koupili a svépomocí tam zavedli elektřinu, vodu i topení, stál
na soukromém pozemku pana Hromka Fr. jun., a ten požadoval nájemné ve výši, která mnohonásobně
převyšovala finanční možnosti organizace. Tak objekt musel být vyklizen, movitý majetek (zejména
klece a výstavnické pomůcky) má organizace uložena ve skladu v okrese Brno - venkov.

Ve výboru Slatinu zastupuje Josef Krejčí z ul. Tuřanka.

7.5 Dům dětí a mládeže (DDM) Fantázie

DDM má velmi široký rejstřík svých aktivit. Pořádá různé kurzy pro děti i dospělé, stejně jako jazy-
kové kurzy. Organizuje příměstské dětské tábory s denní docházkou o prázdninách, ale i dlouhodo-
bější dětské tábory v přírodě. Spoluúčastní se různých slatinských akcí - na příklad Pálení čarodějnic,
Den dětí, oslavy 28. října s lampionovým průvodem, úklidu na Stránské skále a mnoho jiných.

Vedoucí je paní Mgr. Zdenka Jemelková.
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Životní jubilea

8.1 Jubilanti

V roce 2008 navštívili členové sociální komise celkem 135 jubilantů, což je o 11 více než v roce 2007.
Každému jubilantovi byl předán dárkový balíček a přání, podepsané panem starostou.

• 75 let oslavilo 33 žen a 24 mužů

• 80 let oslavilo 31 žen a 30 mužů

• 85 let oslavilo 15 žen a 14 mužů

• 90 let oslavila 1 žena

• 91 let oslavily 3 ženy

• 92 let oslavila 1 žena

• 94 let oslavila 1 žena

• 96 let oslavila 1 žena

• 98 let oslavila 1 žena

• celkem jubilujících žen bylo 87 (65%) a mužů 48(35%).

Za celý rok bylo nakoupeno 140 dárkových balíčků a 19 dárkových balíčků bylo převedeno z roku
2007, celkem tedy 159 balíčků. 24 balíčků bylo připraveno pro rok 2009.

Je velká škoda, že zákon na ochranu osobnosti zakazuje kdekoliv jmenovitě uvést jubilanty. Nikdo
si nedovolí uvést aspoň ty nejstarší, i když by je to určitě potěšilo a nijak neublížilo.

8.2 Vítání občánků

Dne 17. května bylo na slavnostní vítání do života pozváno 37 dětí s jejich rodiči, 7 pozvaných
nepřišlo. Slavnostní akce se tak zúčastnilo 21 děvčátek a 16 chlapců.

Dne 29. listopadu bylo pozváno 41 dětí, 8 rodin nepřišlo. Tentokrát mírně převážili chlapci, jichž
bylo 22 a děvčátek bylo 19.

Celá akce má vždy velmi slavnostní ráz - je připravena krásně vyzdobená kolébka, děti ze školy
předvedou krátký kulturní pořad, pan starosta všechny pěkně uvítá a malým občánkům popřeje do
života v míru hodně pohody, štěstí a zdraví stejně tak jako jejich rodičům i prarodičům. Děti dostanou
malý dáreček, maminky malou kytičku.
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Paní Pešová a Bílá gratulují paní E. Bertelové

8.3 Za Františkem Sklenářem

25. ledna 2008 jsme naposled doprovodili na místní hřbitov významného slatinského občana pana
Františka Sklenáře (1927 - 2008). Byl vyučen elektrikářem a svoji vynikající odbornost uplatňoval i
ve prospěch obce - při osvětlení slatinského kluziště, v ochotnickém divadle i jinde. Byl vzdělaným
zahrádkářem a ve funkci hospodáře místního Českého zahrádkářského svazu po léta obětavě zajišt’o-
val členům nejrůznější potřeby. V místním Sokole byl nejen cvičencem, ale i praporečníkem (bohužel
posledním). Jako zdatný zpěvák se snažil udržovat staré slatinské hodové i jiné lidové písně a pro je-
jich trvalé uchování je nazpíval na zvukové nosiče. Jako pamětník starých časů zvěčnil svůj milovaný
Hlinek, zaniklé místní živnosti i řadu místních občanů svými články nejen v Aktualitách o Slatině, ale
i v Druhé knížce o Slatině. Byl aktivním, iniciativním a houževnatým členem Slatinského historic-
kého klubu. Statečně bojoval se zákeřnou chorobou, která jej postihla v posledních letech jeho života.
Ještě se dožil své osmdesátky, ale nakonec své chorobě podlehl. Celým svým příkladným životem se
vryl nezapomenutelně do paměti svých spoluobčanů.

8.4 JUDr. Jan Kux

Významného jubilea se dožil JUDr. Jan Kux, právník, spisovatel a publicista, svatobořický rodák,
nyní žijící ve Slatině. Typický je pro něj humor ve slováckých povídkách, které otiskl jako redaktor
Jihomoravského železničáře, ale i soudničky, které se staly jeho doménou. Pracovní éru zahájil na
železnici.

Po úspěšném absolutoriu studia práv na UK Praha, vystudoval i historii. Z oblasti historie za-
čal publikovat v průběhu 80. let, přednáší na sympoziích. Soudničky publikuje i ve Večerní Praze, v
ostravském Dnu, Jihočeských, Táborských či Píseckých listech a v Aktualitách o Slatině. Znalosti vá-
lečné historie uplatnil ve svých knihách Internační tábor Svatobořice a Historky kolem slavkovského
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bojiště. Svou nejznámější knížku v nářečí Slovácko včera a dnes vydal již 7x. Založil nakladatelství
Onufrius a vydává literární almanach Rozmarýn. Je spoluautorem několika kolektivních děl, např.
Zámecké nocturno, Otakar Bystřina a j. Je scénaristou a autorem několika výstav. Je porotcem Slav-
kovského mementa, členem a funkcionářem ČSBS Brno - venkov, Obce spisovatelů-KALF, redakč-
ních rad sborníků, ale i Zasloužilým chovatelem. Vydal i Kuchařku a knihu Pomníky, které zarůstají
v roce 2005. Je laureátem řady literárních cen.

Do dalších let mu všichni přejeme hodně invence, hodně nových literárních počinů a pevné zdraví
a osobní pohodu.
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Sport

9.1 SK Slatina

Největší sportovní organizací ve Slatině je SK Slatina. Původně byl Sportovní klub Brno - Slatina za-
ložen 24. července 1930. Zahajovací schůze se konala v hostinci U Kresů a oficielní název zněl S. K.
BRNO - SLATINA. Rozhodnutím městské rady byl S. K. přidělen pozemek z bývalého velkostatku
rodiny Belcredi o rozloze 7 700 m2 na dnešní ulici Řípské směrem k železniční trati, asi 150 m od
ulice Tuřanky. Na tomto pozemku se začalo budovat fotbalové hřiště, které bylo slavnostně otevřeno
14. června 1931. Činnost klubu byla vzestupná, avšak neblaze do dalšího rozvoje zasáhla druhá svě-
tová válka a to odchodem mnohých hráčů na nucené práce do Říše. Po zrušení Sokola v roce 1941
sice stoupl počet členů, ale i přes úsilí tehdejšího předsedy Aloise Štětky činnost ochabovala. Poda-
řilo se však zabrániti likvidaci klubu a zachránit i klubovní majetek. Po skončení války se činnost
začala opět rozvíjet, avšak celostátním zákonným opatřením o jednotné tělovýchově došlo ke slou-
čení Sokola a S. K. do tělovýchovné organizace Spartak Slatina. Po sametové revoluci v roce 1989 se
činovníkům S. K. Slatina podařilo u soudu prokázat, že klub neměl svou činnost přerušenu, že jeho
právním nástupcem se v 50. letech 20. století stal Spartak Slatina a obhájili u soudu své tvrzení. Tak
jim soud přiznal vlastnictví areálu na ulici Tuřanka ( i když de facto jej zbudoval Sokol) a zástupci
TJ Sokol spor prohráli, protože neuměli prokázat, že Spartak Slatina byl i jejich právním nástupcem..
Sokol tedy po sametové revoluci v roce 1989 svou činnost ve Slatině již neobnovil.

9.2 Fotbalový oddíl SK Slatina

• Fotbalový oddíl SK Slatina je největším oddílem v klubu. Soustřed’uje v průměru přes 500
členů a hráčů.

• Heslem oddílu je: Fotbal ano, drogy ne!

• V sezóně 2008 - 2009 si vybojovali následující pozice pro novou sezónu:

• Družstvo dorostu A bude startovat v krajské l. třídě a má reálný předpoklad dostat se do kraj-
ského přeboru.

• Družstvo dorostu B - mladší dorostenci hrají brněnský městský přebor.

• Družstvu mužů A těsně unikl postup do vyšší třídy a hrají v brněnském městském přeboru.

• Družstvo mužů B hraje tradičně městskou soutěž.

• Starší a mladší žáci hrají v I. krajské třídě.
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Hráči na tenisovém kurtu

• Nejmenší slatinští playeři (ročník 2001 a mladší) z mladší přípravky hrají III. soutěžní třídu na
školním hřišti s umělou trávou na Jihomoravském náměstí.

• Starší přípravka (ročníky 1999, 2000) hrají III. soutěžní třídu. ale na hlavním slatinském hřišti
při ulici Tuřanka.

• Starší (ale stále dobří) pánové hrají brněnskou městskou soutěž starších pánů.

• Předsedou oddílu je Ing. Michal Nos.

9.3 Oddíl tenisu

Oddíl sdružuje cca 100 zájemců o tento sport.
Má dvě družstva dospělých, která v uplynulé sezóně hrála v krajském přeboru, družstvo dorostu

a družstvo starších žáků.
Dlouholetou bolestí oddílu je nedostatek žen, schopných závodního hraní. Závodně přestává hrát

i Anička Buršíková kvůli zdravotním potížím, druhá dlouholetá hráčka Nad’a Zámečníková - Křehlí-
ková sice stále ještě hraje, ale oddíl by potřeboval mladé posily.

Přes zimu je areál pronajímám soukromým podnikatelům, kteří zde vždy postaví zimní halu pro
tenis a na jaře je hala opět zbourána a kurty jsou uvedeny do řádného stavu.

Zajímavou každoroční akcí je Soutěž o pohár starosty, která se koná pod záštitou starosty Ing.
Jiřího Navrátila.

Dlouholetým nejdéle sloužícím předsedou je Ing. Jaroslav Buršík.
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9.4 Slatinský kros podruhé

V červnu se uskutečnil již 2. ročník běžeckého závodu pro žáky základních škol Slatinský kros 2008.
Sešlo 56 účastníků ze čtyř brněnských škol. Krosový závod byl vypsán pro 4 kategorie dívek a 4 kate-
gorie chlapců. Trat’ vedla zvlněným a kopcovitým terénem na tzv. terénkách, které vznikly při stavbě
slatinského sídliště navezením zeminy. Je to lokalita, která se nachází severně od obytné slatinské
zástavby. Akci pořádala VSK Univerzita Brno - oddíl atletiky za podpory sponzorů ze Slatiny. Dle
ředitele závodu Bc. Lukáše Plachého byla akce úspěšná a prospěšná.

9.5 Oddíl stolního tenisu

Oddíl byl založen v roce 1982. Ve funkci předsedů a tím i opor oddílu se vystřídali pánové Krejčí,
Huml a nejdéle sloužící Petr Čampa. Za jeho předsednictví se herna neustále zdokonaluje a oddíl má,
jak možno říci, po Moravské Slavii Brno druhou nejlepší hernu v Brně. K rekonstrukcím a celkovému
provozu vydatně pomáhá firma ASIO a částečně firmy Rebel Huml, Zámečnictví Herman a hudební
agentura Poutníci - Linhárek.

• Odddíl má kolem 50 členů, z toho bývá cca 10 dětí. Závodních soutěží se zúčastňuje 8 družstev
dospělých a 1 družstvo žákovské.

• Ve Slatině se hrál jednorázový přebor 3-členných družstev dorostu. Slatina se umístila na 2.
místě za Moravskou Slavií.

• Hlavním trenérem dětí je Petr Čampa, občas i Ota Huml st.

• Herna je plně vytížená nejen vlastními členy, nebot’ ve volném čase je pronajímána i cizím
oddílům.

• Dlouholetým předsedou je Petr Čampa.

Úspěchy v sezóně 2008 -2009

• Družstvo „A“ se dostalo do kvalifikačních bojů o postup do III. ligy v Kolíně mezi 16 nejlepších,
sice nepostoupili, úspěchem však bylo i zúčastnit se kvalifikačních bojů v divizi. Družstvo je v
divizi Jihomoravského kraje na 4. místě.

• Družstvo „B“ postoupilo z II.třídy, kde bylo na 1. místě, do I. třídy v krajské soutěži.

• Družstvo „C“ hrálo v III. třídě krajské soutěže a bylo na 8. místě z 14 družstev.

• Družstvo „D“ chtělo postoupit do II. krajské soutěže, což se hráčům nepodařilo, protože přišli
o klíčového hráče, který se vrátil zpět do Hlubočan.

• Družstvo „E“ hrálo městskou soutěž I - bylo na 6. místě.

• Družstvo „F“ hrálo také městskou soutěž I - bylo na 8. místě

• Družstvo „G“ hrálo městskou soutěž II - bylo na 5. místě.

• Družstvo „H“ hrálo městskou soutěž IV - bylo na 6. místě

• Družstvo žáků hrálo v městském přeboru starších žáků, třebaže věkem patřili hráči až na jed-
noho, do kategorie mladších žáků. Vedení je však tak nasadilo proto, aby měli možnost získat
více zkušeností.
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9.6 Česká asociace sportu pro všechny ve Slatině

Organizace má tři oddíly:

• Rodiče a děti - cvičitelky PaeDr. Jarmila Balejová, Jarmila Solaříková

• Žákyně - cvičitelky Marie Konečná, Ing. Lenka Matyášová-Konečná

• Ženy - tzv. lady aerobic - cvičitelky Marie Konečná, Mgr. Gabriela Kokešová

V roce 2008 měla organizace 89 členů a 5 cvičitelek.
Ve dnech 26. 6. - 29. 6. 2008 se konal v Olomouci II. Festival sportu pro všechny. Čtyři členky

ze Slatiny se zúčastnily koedukované skladby POHODA, která byla provedena jak na slavnostním
zahájení festivalu, tak na slavnostním ukončení. (Konečná Marie, Kokešová Gabriela, Nosová Jarmila
a Studeničová Zdena).

Další velkou akcí bylo nacvičení koedukované skladby KŘÍŽEM KRÁŽEM (filmovým plátnem),
která byla dílem autorů ze Sokola. Takže se slatinské cvičenky staly hosty Sokolů. Nutno dodat, že
spolupráce České asociace sportu pro všechny se Sokolem je již dlouhodobá a vzájemně se zúčastňují
svých akcí. Slatinští spolupracují zejména se členy Sokolské župy Jana Máchala v Brně.

Cvičení žen s čtyřmetrovou stuhou na tyči a mužů s dlouhými pružnými tyčemi bylo provedeno
ve Střelicích 25. 5. 2008 a v Moravských Bránicích 8. 6. 2008. Je to cvičení na velmi pěkné melodie
a skladba má úspěch nejen u cvičenců, ale hlavně u diváků z řad Sokola, ale i ostatních. Cvičení se
zúčastnily stejné cvičenky jako v Olomouci.

Marie Konečná je členkou Metodické rady Regionálního centra v Brně.
Předsedkyní České asociace sportu pro všechny - pobočka ve Slatině - je Marie Konečná, roz.

Mráčková.

9.7 SKK Vedra

Sportovní kulečníkový klub - SKK - se stále potýká s finančními problémy. Jen díky největšímu
sponzorovi - majiteli restaurace Vladimíru Vedrovi, po němž je také oddíl pojmenován - má možnost
hrát v sále jeho restaurace. Je to škoda, protože hra se odehrává - lidově řečeno - v hospodě, a tak
rodiče nemají zájem o to, aby jejich děti hrály kulečník. Takže dorost žádný.

I přes tyto problémy je oddíl herně stále na dobré úrovni.
Předsedou je Ivan Frenz.

9.8 Pétangue

Pétangue je ve Slatině provozován dvěma subjekty.

• občanským sdružením SLOPE (SLatinský Oddíl PEtangue), založený v roce 1998 a jeho hlavní
osobou je pan František Harašta, který ve své stodole při ulici Černozemní má zařízeno hřiště
pro trénování hlavně v zimě.

• pétangový oddíl Brněnští draci (PCBD), který vznikl odtržením některých hráčů a členů od
SLOPE a jeho ústřední postavou je trenér státní juniorské pétangové reprezentace pan Pavel
Hejl, který sousedí s panem Haraštou a ve své stodole rovněž vybudoval hřiště s potřebným
sociálním zařízením.
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Hráči na petanguovém hřišti

Oba oddíly jsou svým způsobem konkurenční, avšak při pořádání turnajů se vždy domluví. PCBD se
zaměřuje především na výchovu dorostu a obsazování lokálních, celostátních i mezinárodních turnajů
a jeho hráči dosahují pravidelně výborné výsledky a obsazují když ne první, tedy přední místa ve
všech turnajích.

Hřiště na Černozemní ulici používají oba oddíly společně.



Kapitola 10

Závěr

Závěrem bych už tradičně chtěla projevit svůj vděk všem, kteří mně poskytli informace, abych je
mohla zachytit v kronice. Pro některé podkapitoly jsem měla hodně informací, pro některé pasáže
jsem nevzbudila u příslušných činovníků zájem o zaznamenání jejich činnosti (a mnohdy i výborných
výsledků) v kronice. Proto jsou některé podkapitoly stručnější, než ostatní.

Jmenovitě bych chtěla poděkovat panu Ing. Bohumilu Reichstädterovi, CSc. a panu PhDr. Karlu
Janišovi za laskavou oponenturu zápisů. Nemohu opomenout projevit svůj vděk panu Radomíru Čer-
nochovi, MSc. za grafickou úpravu kroniky vč. pomoci při práci s počítačem. Rovněž tak bych chtěla
zdůraznit ochotu pana Františka Pospíšila z Integrované střední školy polygrafické ve Slatině za zpro-
středkování tisku kroniky a pana Lubomíra Krejčího za ochotné poskytnutí některých fotografií do
kroniky.

Skončil rok, který měl poslední číslici 8, která je pro české dějiny již osudová. Naštěstí se nestalo
nic tak tragického, abychom museli na rok 2008 vzpomínat jen se smutkem.

Miroslava Buršíková, kronikářka.
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